
PROTOKÓŁ NR XIII/2020 

z obrad XIII sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 06 sierpnia 2020 

 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1200 – 1410, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie www.bransk.pl             

w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Brańsk w zakładce: 

Rada Gminy Brańsk>Kadencja 2018-2023>Nagrania obrad Rady Gminy Brańsk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 

 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Radni obecni: 

1. Brzozowski Marek 

2. Górska Paula 

3. Kadłubowski Marek 

4. Krasnodębska-Bobel Honorata 

5. Krasowski Tadeusz 

6. Matysiak Adam Wiesław 

7. Moczulska Elżbieta 

8. Płonowska Grażyna 

9. Półtorak Mariusz 

10. Rułka Franciszek 

11. Sierocki Witold Antoni 

12. Szpakowski Józef 

13. Wysocki Paweł 

14. Żero Anna Czesława 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Bolesta Franciszek 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Stefan Torczyński  Felczer nominowany do tytułu „Honorowego Obywatela 

Gminy Brańsk” wraz z synem J. 

2. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

3. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 

4. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 

5. Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy 

6. Anna Bachurek  Kierownik GOPS 

7. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP 

8. Weronika Sztejniec  Kier. Ref. Organizacyjnego Oświaty i Kultury 

9. Łukasz Twarowski  Adwokat 

10. Kamil Pietraszko  Dziennikarz 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 

W sesji uczestniczyli sołtysi, którzy są radnymi: Adam Wiesław Matysiak z Sołectwa Klichy, 

Elżbieta Moczulska z Sołectwa Załuskie Kościelne, Paweł Wysocki z Sołectwa Markowo, oraz 

http://www.bransk.pl/


Iwona Mieluska z Sołectwa Holonki, Joanna Kunicka z Sołectwa Chojewo -lista obecności 

stanowi załącznik nr 3 do oryginału protokołu 

Ponadto w sesji udział wzięli mieszkańcy Sołectwa Widźgowo -lista obecności stanowi 

załącznik nr 4 do oryginału protokołu. 

 

Przed otwarciem obrad XIII sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ” a następnie odczytała klauzulę RODO.  

 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1200 otworzyła obrady XIII 

sesji Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 

Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła 

prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych gości, 

poinformowała także o przybyciu na sesję z lekkim opóźnieniem, Pana Troczyńskiego 

nominowanego do tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Brańsk”. 

  

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          

na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji 

zmian lub poprawek do porządku.  

    

  Wobec braku wniosków, ze strony radnych, zgłosiła wniosek o wprowadzenie dodatkowych 

punktów do porządku obrad: 

1)  w pkt 20 przyjęcie oświadczenia Rady Gminy  Brańsk w sprawie rozpatrzenia wniosku 

o audyt umów zawartych przez gminę w ramach wykonania obowiązków określonych 

w art. 11 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o ochronie zwierząt, 

2) w pkt 21 „Przedłożenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy                              

i kształtowania się Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz o przebiegu wykonania 

planu finansowego samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2020 roku wraz 

opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o tym sprawozdaniu.  

Uwag i zapytań do wniosku nie zgłoszono, wobec czego Przewodnicząca Rady zarządziła 

głosowanie nad wnioskiem: 

"Głosowanie nad wnioskiem Przewodniczącej Rady Gminy o zmianę porządku obrad." 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość absolutna, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 1) 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum i powitanie gości 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 

4. Wystąpienie Wójta Gminy Brańsk 

5. Podjęcie uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Gminy Brańsk 

6. Wręczenie aktu nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Brańsk 

7. Przemówienie Honorowego Obywatela 

8. Wystąpienia zaproszonych gości 

Przerwa  

9. Przyjęcie protokołu z obrad XII sesji rady gminy 



10. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Brańsk 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Brańsk 

na rok szkolny 2020/2021 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Brańsk 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Skarg Wniosków             

i Petycji Rady Gminy Brańsk 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu 

16. Podjęcie uchwały w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych 

Rady Gminy Brańsk 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na uchwałę Nr XII/98/2020 Rady 

Gminy Brańsk z dnia 5  czerwca 2020 r. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk         

na lata 2020-2024 

20. Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Brańsk w sprawie rozpatrzenia wniosku o audyt 

umów zawartych przez gminę w ramach wykonania obowiązków określonych w art. 11 

ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o ochronie zwierząt 

21. Przedłożenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy i kształtowania się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2020 roku wraz opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o tym sprawozdaniu 

22. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych 

23. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych 

24. Sprawy różne 

25. Zamknięcie obrad  

 

 

Ad. 3 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

Pan Marek Brzozowski przedstawił opinię Komisji Rady w sprawie projektów uchwał pod 

obrady XIII sesji. 

Uwag i zapytań do opinii nie zgłoszono. (Opinia Nr 23/2020 z dnia 28 lipca 2020r. stanowi 

załącznik Nr 6 do oryginału protokołu) 

 

Ad. 4 Wystąpienie Wójta Gminy Brańsk: 

„Pani Przewodnicząca! 

Panie i Panowie Radni! 

Panie Torczyński! 

Szanowni Państwo! 

   Mam wielki zaszczyt promowania do tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Brańsk”       

Pana Stefana Torczyńskiego – felczera, wielkiego działacza w ochronie zdrowia.  

   W dziejach  Gminy Brańsk nie brakowało ludzi, którzy szczególnie wyróżniali się i mieli 

największe uznanie w społeczności lokalnej a takim człowiekiem jest niewątpliwie Pan Stefan 

Torczyński niosący pomoc ludziom chorym.  



   Pan Stefan Torczyński urodził się we wsi Królików, obecnie w województwie 

wielkopolskim, w powiecie konińskim, w gminie Grodziec, nad Czarną Strugą. W sierpniu 

1958 r. w wieku 18 lat jako świeżo upieczony absolwent ostatniego rocznika szkoły felczerskiej 

w Łodzi wraz z dwoma kolegami przyjechał do pracy na Podlasie. Trafił do niewielkiej 

miejscowości Widźgowo w Gminie Brańsk. Z czasem koledzy wyjechali  na studia, on też miał 

takie plany, ale życie potoczyło się inaczej. Tutaj założył rodzinę a w krótce na świat przyszła 

Jego pierwsza córka.  

   Nieprzerwanie od 62 lat pracuje jako felczer lecząc mieszkańców Gminy Brańsk jak również 

miejscowości ościennych. Z Jego wiedzy oraz doświadczenia medycznego korzystali i nadal 

korzystają pacjenci min. z miejscowości Widźgowo, Holonki, Brańsk, Chraboły, Łubin 

Kościelny a wcześniej także z Pobikier i Ciechanowca.  

   Na początku XXI był współzałożycielem Stowarzyszenia zajmującego się badaniem choroby 

Huntingtona, niosąc pomoc osobom na nią chorującym. Zawsze  z oddaniem wykonuje swoją 

pracę, leczy pokolenia i służy radą młodszym kolegom - lekarzom.  

   Na początku 2020 r. w miejscowości Łubin Kościelny otworzył Ośrodek Pomocy „Ostoja” 

dla 29 pensjonariuszy, potrzebujących opieki najczęściej z racji samotności    i konieczności 

dalszego leczenia po opuszczeniu szpitala. 

   Tytuł „Honorowy Obywatel Gminy Brańsk” stanowi najwyższy wyraz uznania za zasługi         

i podziękowanie za pracę i działalność dla dobra pacjentów, mieszkańców Gminy Brańsk              

i okolicznych miejscowości. 

   Dzisiaj Rada Gminy Brańsk czyni to po raz trzeci w swojej historii, przyznając tak wielkie 

wyróżnienie osobie poświęcającej się w swojej pracy, którą sam nazywa „życiowym 

powołaniem w służbie drugiemu człowiekowi” 

Wysoka Rado!  

Wnoszę zatem o nadanie tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Brańsk” Panu Stefanowi 

Torczyńskiemu”. 

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Gminy Brańsk: 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska przedstawiła genezę podjętych 

działań mających na celu nadanie tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Brańsk” Panu 

Stefanowi Torczyńskiemu a następnie odczytała projekt uchwały w sprawie nadania 

honorowego obywatelstwa Gminy Brańsk. 

 

W dalszej części obrad, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad uchwałą           

w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Gminy Brańsk. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 2) 

 

Uchwała Nr XIII/112/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 6 sierpnia 2020r. w sprawie 

nadania honorowego obywatelstwa Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 7 do oryginału 

protokołu. 

 

   W tym momencie na salę obrad przybył Pan Stefan Torczyński z rodziną, nominowany            

do Tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Brańsk”, którego powitano „gorącymi brawami” 



 

Ad. 6 W związku z podjęciem uchwały Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk wraz z Wójtem 

Gminy uroczyście wręczyli nominowanemu akt nadania tytułu „Honorowego Obywatela 

Gminy Brańsk”  

 

Ad. 7 Po wręczeniu Aktu Przewodnicząca obrad udzieliła głosu uhonorowanemu tytułem 

Honorowego Obywatela Gminy Panu Stefanowi Torczyńskiemu, który m.in. powiedział: 

„Dziękuję za takie wielkie wyróżnienie, nie wiem czy w sumie zasłużone, dlatego, że poza tym 

iż mam 62 lata pracy, więcej zasług nie widzę, tylko to jedno, że te 62 lata pracowałem                      

a obywatelem tej gminy stałem się, przyjeżdżając na ten teren w 1958 roku, jako młody 

absolwent liceum felczerskiego. Po wojnie kiedy brakowało lekarzy, Rząd postanowił dać takie 

szczęście dla wsi i utworzył szkoły felczerskie,  których absolwenci obsługiwali wieś. 

Wówczas było ok 40tys. felczerów na wsiach. Wielu z nich było zasłużonych, którzy wnieśli 

dużo wkładu i przyczynili się do podniesienia stanu zdrowotnego wsi w całej Polsce. Było wiele 

osób wybitnych, mądrych m.in. znam kolegę, który pracował razem ze mną, jego imienia  

Włodzimierza Manitiuka jest Szpital w Hajnówce. Takich kolegów mam bardzo wielu i bardzo 

potrzebnych w tamtych czasach. Jestem jednym z ostatnich a może jest jeszcze kilkunastu           

w całej Polsce, bo siłą rzeczy wielu już „odeszło”, gdyż ja byłem ostatnim rocznikiem tej szkoły 

a byłem najmłodszym, z racji tej, że poszedłem o 1 rok wcześniej do szkoły. Podejrzewam, 

więc że młodszych ode mnie nie ma.  Pracuję 62 lata a czy przepracuję więcej tego nie wiem. 

Dziękuję za to wyróżnienie i dostrzeżenie, bo to traktuję jako dostrzeżenie i uhonorowanie tego 

zawodu, że był potrzebny i został wyróżniony i tak to odbieram, a jeżeli będzie to możliwe, 

będę dalej pracował”. 

 

Ad. 8 Zaproszeni goście złożyli gratulacje Panu Torczyńskiemu, popłynęły słowa podziękowań 

od radnych,  pacjentów i mieszkańców gminy m.in. wsi Widźgowo i Holonki.  Natomiast 

mieszkaniec Sołectwa Załuskie Koronne Gminy Brańsk, odczytał własny wiersz napisany na 

tą okoliczność (treść wiersza dostępna w nagraniu z sesji, na stronie internetowej 

www.bransk.pl, w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA) 

 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę w obradach na krótki 

poczęstunek i zrobienie wspólnych zdjęć. 

 

 Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady stwierdziła obecność 14 radnych i prawomocność 

obrad. 

 

Ad. 9 Przyjęcie protokołu z obrad XII sesji rady gminy 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XII sesji Rady Gminy Brańsk był 

dostępny w biurze obsługi rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu.  

   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad 

XII sesji Rady Gminy Brańsk.  

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 3) 

 

Ad. 10 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację  działalności                

w okresie między sesjami. 

Uwag i zapytań do informacji nie zgłoszono. (Informacja stanowi załącznik Nr 8 do oryginału 

protokołu). 

http://www.bransk.pl/


 

Ad.11 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Brańsk: 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                                

z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu 

Mieszkańca” 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

„nad  uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału 

protokołu - lista nr 4)  

 

   Uchwała Nr XIII/113/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 6 sierpnia 2020r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 9 do oryginału 

protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Brańsk 

na rok szkolny 2020/2021:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Brańsk na rok 

szkolny 2020/2021" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 5) 

 

Uchwała Nr XIII/114/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 6 sierpnia 2020r. w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Brańsk na rok szkolny 2020/2021 
stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Brańsk:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk 

" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 



 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu - lista nr 6) 

 

   Uchwała Nr XIII/115/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 6 sierpnia 2020r. w sprawie 

zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk stanowi załącznik         

Nr 11 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Skarg Wniosków              

i Petycji Rady Gminy Brańsk.:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu - lista nr 7) 

 

   Uchwała Nr XIII/116/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 6 sierpnia 2020r. w sprawie 

zmiany składu osobowego Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Brańsk stanowi 

załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu:  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

   Radny Pan Witold Sierocki zwrócił się z pytaniem, czy radny Pan Franciszek Bolesta wyraził 

zgodę na pracę w Komisji? 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła odpowiedzi, że radny zgodę wyraził. 

 

Innych uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie powołania Komisji Rozwoju Gospodarczego 

Oświaty Budownictwa i Transportu " 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 8) 

 

   Uchwała Nr XIII/117/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 6 sierpnia 2020r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie powołania Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa       

i Transportu stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 

 



Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych 

Rady Gminy Brańsk: 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

   Głos zabrał Radny Pan Marek Kadłubowski, który poinformował, że zgłaszał swoje 

wątpliwości na posiedzeniu komisji, co do proponowanych diet radnych. Informacja o dietach 

radnych „rozeszła” się też po terenie i  mieszkańcy nie do końca są zachwyceni z tego,                  

że  w czasie kadencji jakieś tam zmiany są wprowadzane. Odbiór społeczny jest taki, że radni             

z PIS-u wchodzą do składów komisji, więc są podwyżki z tego tytułu.  

   Dalej radny powiedział – „w związku z tym, że sesja jest transmitowana ludzie oglądają, 

proszę wytłumaczyć, na czym ta zmiana diet polega, że to nie są podwyżki. Nie chcę abyśmy 

byli odbierani jako radni, którzy poszli do komisji dla pieniędzy”. 

 

   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „tu nie chodzi o to, że dajemy komuś jakieś podwyżki, 

tylko ze względu na założenie Klubu Radnych PIS, radni z Klubu muszą być  włączeni do 

Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg Wniosków i Petycji. Po czym zostałoby kilku radnych 

niebędących członkami żadnej komisji. W związku z tym chcemy, aby wszyscy radni byli 

członkami komisji rady. Nie chodzi o to, że my dajemy jakieś pieniądze, czy kogoś kupujemy. 

Każdy radny może sam zadecydować na co przeznaczy swoją dietę, może przeznaczyć na cele 

społeczne, na straż, na szkołę, niekoniecznie brać do kieszeni. Budżet gminy na tym nic nie 

straci” 

   Przewodnicząca Rady poinformowała –„sprawa diet radnych była długo analizowana, to nie 

była decyzja pochopnie podjęta. Stąd, że radni będą mieli płacone w formie ryczałtu, będzie      

z korzyścią dla gminy. W sytuacji gdy musiała być zwołana tzw. sesja nadzwyczajna, 

dodatkowo należało zabezpieczyć środki na wypłatę diet, przenosząc środki finansowe                  

z paragrafu na paragraf. Natomiast jeżeli diety będą wypłacane ryczałtowo, to zwołanie takiej 

sesji nie będzie rodziło skutków finansowych, niezależnie ile tych sesji będzie  a i  łatwiej jest 

takie środki zaplanować w budżecie”. 

 

   Wójt Gminy uzupełnił wypowiedź, informując o  takich sytuacjach, gdy gmina składając 

wnioski o środki zewnętrzne nie wie do końca, czy wniosek „przejdzie”, więc nie blokuje 

środków w budżecie. Z chwilą pozytywnego rozpatrzenia wniosku, należy dokonać 

stosownych zmian przyjmując w uchwale budżetowej przyznaną dotację i zabezpieczając 

własne środki na realizacje zadania. To się często nie zdarza, ale usprawni pracę urzędu. 

 

   Dalej pytał radny Marek Kadłubowski - czyli dodatkowe środki finansowe nie będą na to 

przeznaczone? W związku z tym, że wchodzimy do składów komisji, gmina nie będzie musiała 

szukać dodatkowych środków finansowych? 

   Do pytania odniósł się radny Witold Sierocki informując, że diety radnych zostaną 

zrównoważone w ramach obecnie zabezpieczonych środków finansowych na obsługę rady, 

dodatkowych kosztów nie będzie, co już dokładnie przeanalizował. 

Wójt Gminy potwierdził wypowiedź radnego Sierockiego. 

Wobec zakończenia dyskusji, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady Gminy 

Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu - lista nr 9) 

 



   Uchwała Nr XIII/118/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 6 sierpnia 2020r. w sprawie diet 

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady Gminy Brańsk stanowi załącznik 

Nr 14 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na uchwałę Nr XII/98/2020 Rady 

Gminy Brańsk z dnia 5  czerwca 2020 r. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

   W tym miejscu Przewodnicząca obrad poinformowała, że Wójt Gminy zgłosił autopoprawkę 

do projektu uchwały poprzez dodanie § 3 w brzmieniu: „ § 3. Upoważnić Przewodniczącą Rady 

Gminy Brańsk do udzielenia pełnomocnictwa procesowego w sprawie - do reprezentacji przed 

wszelkimi Sądami Administracyjnymi oraz Naczelnym Sądem Administracyjnym                         

w Warszawie”, natomiast treść § 3 zostaje przeniesiona do § 4. 

 

Głos zabrał Adwokat Łukasz Twarowski wyjaśniając – „Państwo radni nie musicie akceptować 

poprawki, tylko chodzi o to, czy pełnomocnik ma wystąpić w Sądzie (bo sprawa ma swój finał 

w Sądzie) czy Przewodnicząca Rady sama będzie broniła uchwały w Sądzie. To jest tak na 

wszelki wypadek, bo i tak Przewodnicząca reprezentuje Radę Gminy Brańsk. Natomiast, żeby 

nie było później żadnych wątpliwości, albo nie trzeba było zwoływać dodatkowej sesji w celu 

podpisania pełnomocnictwa. Ten paragraf dotyczy tylko pełnomocnictwa procesowego”. 

 

Innych uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca zarządziła więc głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie rozpatrzenia skargi  na uchwałę Nr XII/98/2020 Rady Gminy Brańsk 

z dnia 5  czerwca 2020 r. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk " 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do oryginału protokołu - lista nr 10) 

 

Uchwała Nr XIII/119/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 6 sierpnia 2020r. w sprawie 

rozpatrzenia skargi  na uchwałę Nr XII/98/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5  czerwca 

2020 r. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu. 

 

 Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok:  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 



 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 11) 

 

   Uchwała Nr XIII/120/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 6 sierpnia 2020r. w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2020 rok stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 19 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 

na lata 2020-2024:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2020-

2024" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 5 do protokołu - lista nr 12) 

 

   Uchwała Nr XIII/121/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 6 sierpnia 2020r. w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2020-2024 stanowi 

załącznik Nr 17 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 20 Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Brańsk w sprawie rozpatrzenia wniosku o audyt 

umów zawartych przez gminę w ramach wykonania obowiązków określonych w art. 11 ustawy 

z dnia 21 sierpnia 1997r. o ochronie zwierząt: 

 

Głos zabrał Adwokat Pan Łukasz Twarowski, informując – „ końcówka projektu 

oświadczenia Rady Gminy, uległa przeredagowaniu (Przewodnicząca Rady lub Zastępca Wójta 

za chwilę Państwu przedstawią ), tylko dlatego, ponieważ do gminy dotarły nowe informacje 

w sprawie. Zaznaczam, że te informacje docierają od osób postronnych (osób trzecich), którzy 

tytułują się obrońcami praw zwierząt. Istotne w tej sprawie jest to, że Prokuratura Rejonowa     

w Olsztynie wydała Postanowienie dotyczące środków zapobiegawczych, wobec osób 

prowadzących schronisko w Radysach. Jednym z tych środków jest zakaz prowadzenia 

jakiejkolwiek działalności związanej z utrzymaniem zwierząt, posiadaniem, w tym zakaz 

prowadzenia schroniska dla zwierząt w Radysach. To, oznacza dla gminy na chwilę obecną 

tyle, że umowa nie jest wykonywana. Gmina od chwili doniesień medialnych, żadnych zwierząt 

a nawet  prawie od roku, do schroniska nie posyłała. Na etapie podpisywania umowy                                         

o nieprawidłowościach, mowy być nie mogło i tak jak wszystkie inne gminy Gmina Brańsk           

w wyniku zapytania ofertowego, umowę ze Schroniskiem w Radysach podpisała.  To, co gmina 

powinna obecnie zrobić zawarte jest w rekomendacjach: 

-zwrócić się do Prokuratury, aby oficjalnie nam potwierdziła, jakie środki są zastosowane i na 

jakim etapie jest postępowanie, że to schronisko „de facto” nie funkcjonuje. Jeżeli taką 

informację uzyskamy, to dalej w tym oświadczeniu jest, że Rada Gminy   rekomenduje Wójtowi 

rozważenie możliwości rozwiązania umowy. Skoro umowa nie jest wykonywana, to niczemu 

nam nie służy. Dalej w tej sprawie wypowie się Zastępca Wójta Gminy Brańsk, ale z tego co 

wiem, cztery psy z terenu Gminy Brańsk, jak i z innych gmin zostały zabezpieczone przez 

Prokuraturę oraz Obrońców Praw Zwierząt  i przewiezione do innych schronisk. Na dzień 

dzisiejszy takiej wiedzy nie mamy gdzie, więc nie możemy podjąć jakichkolwiek działań. 

Natomiast, co do umowy, musicie Państwo wspólnie z Wójtem zastanowić się, czy podpisywać 



umowę z innym schroniskiem 4-5 razy droższym, czy jakieś inne działania merytoryczne 

podejmować”.  

 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „temat jest bardziej złożony, raz że mamy umowę, nie 

mamy wyroku, tak jak mecenas mówił, na szczęście tych psów nie przybywa, my co możemy 

to robimy, sami jako gmina możemy zaopiekować się kilkoma psami, które są wskazywane na 

terenie gminy, ale tak jak Pan mecenas wspomniał, ceny w innych schroniskach są 3-4 krotnie 

większe. Dotychczas płaciliśmy za psa dorosłego ok. 1500zł, to w innych schroniskach taki 

pies kosztuje  ok. 4500zł. Mam taki pomysł, aby zorganizować dla psów z terenu naszej gminy 

taki ośrodek i zwracać się do mieszkańców o adopcję. Możemy psy trochę przetrzymać, ale nie 

długo bo musielibyśmy wybudować schronisko. Wszystkie psy odłowione nie są z naszej 

gminy, tylko takie co ktoś wywiezie na nasz teren. Jeżeli straszą dzieci lub starsze osoby, 

wówczas mieszkańcy zgłaszają do gminy,  a my musimy odłowić, przekazać do Schroniska         

i zapłacić duże pieniądze. Nie wiemy jaka sytuacja będzie dalej, ale musimy jakoś ten temat 

ogarnąć. 

Adwokat Pan Łukasz Twarowski – podkreślił jeszcze raz, że radni wspólnie z Wójtem muszą 

się zastanowić, co dalej robić z umową, czy ją rozwiązać (wydaje się, ze tak), jeżeli się 

potwierdzi, że ta umowa nie jest wykonywana. Dotychczas otrzymane emaile                                     

z Postanowieniami Prokuratury, częściowo zakrytymi danymi osobowymi o niczym nie 

świadczą, trudno stwierdzić czy te postanowienia są prawdziwe czy nie prawdziwe. Można 

domniemywać, że są prawdziwe na podstawie doniesień medialnych ale my jako gmina 

informacji z Prokuratury nie mamy, chociaż o nią występowaliśmy. 

 

Na pytanie radnego Pana Sierockiego, w jakim terminie Prokuratura musi udzielić informacji? 

 

 Adwokat Pan Łukasz Twarowski wyjaśnił, że nie ma takiego terminu w Kodeksie 

postepowania karnego, terminy które są dla stron są to terminy „zawite” czyli jak się ich nie 

dochowa, to przepada natomiast dla postępowań procesowych dla  Prokuratury i Sądu to są 

terminy instrukcyjne - to jest tylko instrukcja, że organ powinien w danym terminie coś zrobić 

ale jak nie zrobi to też nie ponosi konsekwencji. 

  

   Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski  poinformował, że gmina przeprowadziła kontrolę       

w Schronisku w Radysach i nic nie wskazywało na to, że tam dzieją się sytuacje opisywane      

w mediach o złym traktowaniu psów, wręcz odwrotnie (być może niektóre mają gorzej                  

u gospodarza niż tam w schronisku). To nie jest tylko moje zdanie, bo do tego Schroniska 

oddają gminy ze  Związku Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej,  gminy z powiatu bielskiego, 

których wójtowie też wysyłali tam delegacje, kontrole i też są zdziwieni jaka jest „nagonka”   

na to Schronisko w Radysach, żaden wójt nie wydawał negatywnej opinii o tym schronisku. 

Wiadome jest, że ekolodzy działają wszędzie i nie tylko w temacie psów, czy drzew, różne        

to są sytuacje, nie koniecznie wydają się słuszne ale dość kłopotliwe dla samorządów. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Grażyna Płonowska odczytała treść oświadczenia Rady Gminy 

w sprawie rozpatrzenia wniosku o audyt umów zawartych przez gminę w ramach wykonania 

obowiązków określonych w art. 11 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o ochronie zwierząt                

z autopoprawką a następnie zarządziła głosowanie: 

"Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Brańsk w sprawie rozpatrzenia wniosku o audyt umów 

zawartych przez gminę w ramach wykonania obowiązków określonych w art. 11 ustawy z dnia 

21 sierpnia 1997r. o ochronie zwierząt" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 



Oświadczenie Rady Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 21 Skarbnik Gminy poinformowała, że informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy                   

i kształtowania się Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz o przebiegu wykonania planu 

finansowego samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2020 roku była przesłana radnym 

po jej przyjęciu,  zwróciła się więc z pytaniem, czy odczytać informację lub czy radni zgłaszają 

jakieś zapytania uwagi do sprawozdania. Wobec zapewnienia radnych, że zapoznali się                 

z informacją i nie zachodzi konieczność jej czytania oraz że nie zgłaszają uwag i zapytań, 

Skarbnik Gminy Pani Monika Dygas odczytała pozytywną opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o tym sprawozdaniu. 

 

Ad. 22 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w okresie między sesjami do Biura Rady nie 

wpłynęły interpelacje i zapytania radnych. Podczas toczących się obrad również interpelacji, 

zapytań i wniosków nie złożono. 

Ad. 23 Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

Przewodnicząca Rady Gminy  odczytała odpowiedź na wniosek Klubu Radnych PIS złożony 

podczas ostatniej sesji w sprawie dostarczania materiałów na sesję Rady Gminy nie tylko            

w formie elektronicznej ale także papierowej, na który udzielono odpowiedzi dnia 17 czerwca 

2020r. 

 

Ad. 24 Sprawy różne: 

 

 Radny Pan Tadeusz Krasowki zwrócił się z pytaniem do Adwokata Pana Łukasza 

Twarowskiego, co dalej się dzieje z milionem złotych, który Gmina Brańsk zwróciła do 

Urzędu Marszałkowskiego? Ile już procentów przyrosło, bo było mówione, że procent 

rośnie cały czas? 

Odpowiedź Adwokata – „ o tym, że rośnie procent, nigdy nie mówiłem, mówiłem, że 

ewentualnie będziemy dochodzić, nie tylko zwrotu kwoty gminie należnej, ale też odsetek. 

Kwestia pozostaje do rozważenia, czy odsetek ustawowych, czy odsetek za opóźnienie jak od 

zaległości podatkowych itd. Na dzień dzisiejszy takich wyliczeń nie czynię, ponieważ nie ma 

jeszcze wyznaczonej rozprawy w NSA. Zaniepokojony tym, że tak długo nic się nie dzieje w 

naszej sprawie, postanowiłem sprawdzić, (co Państwo również możecie czynić: na stronie 

internetowej Naczelnego Sądu Administracyjnego, jest zakładka e-wokanda i wchodząc w tą 

zakładkę wpisujecie Państwo I GSK 1739/18, to jest sygnatura naszej sprawy i po kliknięciu 

„szukaj” zobaczycie na tydzień lub 1 miesiąc wcześniej, wyznaczone rozprawy). Wczoraj 

sprawdzałem, czy jest jakaś rozprawa, na dzień dzisiejszy nie ma. Chciałbym, abyście Państwo 

zapoznali się ze statystyką rozpraw Sądowych, mam stan na koniec maja br. te cyfry nie będą 

się znacząco różnić  na dzień dzisiejszy, na stronie NSA jest również taka oficjalna statystyka, 

nasza sprawa jest w grupie spraw GSK – ( sprawy gospodarcze, skarga) poprzednio nasza 

sprawa była załatwiona po wpłynięciu do NSA  w terminie do lat dwóch. W statystyce obecnie  

jest grupa spraw nie załatwionych, do 2 lat, takich spraw jest na koniec maja 2020r.-11.334, 

nasza sprawa już awansowała do grupy spraw niezałatwionych w okresie 2-3 lat, gdyż jeszcze 

3 lata nie upłynęło od wpływu naszej skargi do NSA i takich spraw na koniec maja jest -3.990. 

Tak jak informowałem Wójta, jest szansa na zakończenie sprawy do końca tego roku lub do 

maja 2021r.ponieważ w grupie spraw niezałatwionych powyżej lat 3 do której „przeskoczymy” 

i to jest już ostania grupa powyżej lat 3, takich spraw jest tylko 262 sprawy niezałatwione. Jeżeli 

nie będziemy mieli „pecha” to do maja 2021r. zakończymy”. 

 



 Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zapytała, co zostało ustalone z rzeczami         

w Szkole w Mniu, o które było napisane podanie? 

Odpowiedź Wójta Gminy – „była w szkole wizytacja dyrektorów, jedna Pani Dyrektor 

zrezygnowała z tych rzeczy, natomiast dyrektorzy z Chojewa i z Domanowa wyślą nauczycieli 

od w-fu, którzy zadecydują, które sprzęty będą im potrzebne, Dyrektorzy też zwrócili uwagę, 

że w szkołach są uczniowie potrzebujący rehabilitacji i niektóre z tych sprzętów będą 

wykorzystane, a pozostałe zostaną do dyspozycji mieszkańców”. 

   Na pytanie Radnej Pani Honorata Krasnodębska-Bobel, kiedy ta sprawa zostanie 

rozstrzygnięta do końca? 

Odpowiedzi udzieliła Przewodnicząca Rady Gminy – „ w tej chwili część nauczycieli jest 

jeszcze na urlopie - do 15 sierpnia i o tym kiedy dyrektorzy zwrócą się do nauczycieli, aby  

wybrali im potrzebne rzeczy, będzie zależało od kształtowania się ich urlopu. Wiem, że 

niektórzy wyjechali na wczasy, więc musimy poczekać,  natomiast do końca sierpnia ta sprawa 

powinna zostać rozwiązana. 

 

 Kolejne pytanie Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel skierowała do Wójta 

Gminy w sprawie chodnika we wsi Mień, kiedy zostanie ułożony? Powołała się przy 

tym na pismo Wójta informujące, że jak będzie materiał, to chodnik będzie układany. 

Odpowiedź Wójta Gminy – „oczywiście, że ułożymy, tylko Pani powie, ile tego materiału 

zostało zakupione? 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel poinformowała, że na jedną stronę wsi, 

natomiast nie wie ile jest metrów kwadratowych. 

Dalej Wójt Gminy wyjaśnił – „w tej chwili wykonywane są prace gminne, bo gmina jest 

najważniejsza a droga w Mniu jest drogą powiatową i radna powinna bardziej wymuszać 

wykonanie tego chodnika na Staroście niż na  Wójcie. Obecnie wykonywany jest parking            

w Glinniku, później będą wykonywane zjazdy w miejscowości Majorowizna a dalej są jeszcze 

inne drogi do zrobienia. Zobaczymy jakie będą możliwości naszych pracowników                             

i w koordynacji razem z Panem Aleksiejukiem z Powiatowego Zarządu Dróg, którzy mają 

zamontować krawężniki, będzie realizacja chodnika. Na dzień dzisiejszy nie jestem w stanie 

określić kiedy to nastąpi”. 

 

 Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał w sprawie sprzedaży „gimnazjów”, czy coś 

w tej sprawie się ruszyło, czy są jacyś chętni? 

Odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta Gminy Pani Monika Falkowska – „ w tej chwili jest 

dostępny wykaz o sprzedaży danych nieruchomości w miejscowości Glinnik i Oleksin, po 

upływie ok. 6 tygodni, (będzie to druga połowa sierpnia br.) zostanie ogłoszony przetarg. 

 

 Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska odpowiadając na ustny wniosek 

Przewodniczącej Rady Gminy, zgłoszony na posiedzenia Komisji w sprawie Projektów 

szkolnych, przedstawiła charakterystykę poszczególnych Projektów jakie będą 

realizowane w szkołach w roku szkolnym 2020/2021/2022:  

 Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa – w ramach projektu zostaną zakupione 

pomoce książkowe do szkoły, będą realizowane spotkania z książką, Projekt będzie 

realizowany w Szkole Filialnej w Świrydach,  pozyskano środki finansowe w kwocie 

2.480zł wkład własny gminy 620zł, 

 Program Szkolny Klub Sportowy 2020 zajęcia odbywać się będą dwa razy w 

tygodniu łącznie 70 godzin, pozyskano środki finansowe w kwocie 11 200z,ł wkład 

własny gminy 600zł Projekt będzie realizowany w Szkołach Podstawowych w 

Holonkach             i Domanowie, 

 W ramach zwiększenia kwoty subwencji oświatowej 0,4% rezerwy ogólnej, nastąpi 

wyposażenie szkoły podstawowej w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji 



podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych. Z Programu korzysta Szkoła 

Podstawowa w Chojewie, otrzymane środki finansowe 41.627zł, wkład gminy zerowy. 

 Dwa nabory „Zdalna Szkoła” i „Zdalna Szkoła +” W pierwszym projekcie 

pozyskano 45.000zł, w drugim 74 980,80 zł wkład gminy był zerowy. W ramach 

projektów zakupiono 44 sztuki laptopów dla uczniów w zestawach                                             

z oprogramowaniem, torbami do przechowywania i myszkami bezprzewodowymi,          

a także mobilnym dostępem do Internetu, które były wykorzystane do zdalnego 

nauczania. Projekty były realizowane w SP Domanowo +Szkoła Filialna w Świrydach, 

SP Holonki, SP Chojewo. 

 „Przedszkolaki przecierają szlaki” celem Projektu jest przeprowadzenie 

dodatkowych zajęć w Ośrodkach Wychowania Przedszkolnego w  Domanowie, 

Holonkach i Chojewie. Są to zajęcia z języka angielskiego, programowania, zajęcia 

naukowo-intelektualne a także dodatkowe wyposażenie Ośrodków w pomoce 

dydaktyczne. Pozyskano środki finansowe w kwocie 67 328,30 zł. Podpisano już 

umowę na kolejny  nowy Projekt realizowany w roku szkolnym 2020/2022 w SP 

Holonki, Domanowo ze szkołą Filialną w Świrydach oraz w SP Chojewo. Wartość 

Projektu 295 679,50zł. Będą realizowane dodatkowe zajęcia i zakupione pomoce 

dydaktyczne do Ośrodków Wychowania Przedszkolnego. 

 

 Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska poinformowała, że ruszył 

Rządowy Programu Remontu Dróg Samorządnych, Wojewoda Podlaski ogłosił nabór 

wniosków, który kończy się 10 sierpnia br, gmina jest na końcowym etapie 

przygotowania wniosku, w związku z tym zwróciła się do radnych Pana 

Kadłubowskiego i Pana Rułki, aby zgłosili się do Pani Falkowskiej, bo to jej referat 

prowadzi sprawę i  poczynili starania o zwiększenie kwoty dofinansowania do 85%, bo 

takie deklaracje ze strony radnych na wcześniejszej sesji padały. Gmina zaś  ze swojej 

strony zrobi wszystko, co będzie mogła ale też  prosi radnych o taką pomoc. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy, w tym miejscu  zaapelowała do nauczycieli w-fu, 

którzy będą wybierali sprzęt w SP Mień na swoje potrzeby, aby sprzęt oglądali                    

z rozsądkiem  i wybrali tylko to, co faktycznie będzie im potrzebne w szkołach, bo 

uważa, że wszystkie szkoły na terenie gminy są tak już dobrze wyposażone w sprzęt 

sportowy, że taki który ma Szkoła w Mniu do zaoferowania, znajduje się w każdej 

szkole. Nie chce aby doszło do  takiej sytuacji, że będzie stał w kącie niewykorzystany, 

gdzie tutaj może służyć mieszkańcom wsi Mień. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy nawiązując się do ułożenia chodnika w Mniu, zwróciła 

się do Wójta i Zastępcy Wójta, aby zorganizowali roboty na terenie gminy tak (bo 

naprawdę potrafią), że wykonanie chodnika w Mniu nastąpi jeszcze w tym roku. 

 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Związek Gmin Wiejskich 

Rzeczypospolitej Polskiej wystąpił z Apelem o pomoc dla poszkodowanych gmin 

województwa podkarpackiego, które zmagają się ze skutkami klęsk żywiołowych. 

Następnie powiedziała, iż wniosek nie został skierowany bezpośrednio do Rady Gminy 

Brańsk, lecz do Urzędu Gminy i  z racji tej, że w urzędzie funkcjonuje referat zajmujący 

się sprawami rolnictwa, więc może zajmie się koordynacją zorganizowania pomocy         

a radni jak to już nieraz bywało włączą się do podjętych działań, przekazując swoje 

diety. 

 Wójt Gminy ogłosił wyniki Konkursu Pofrekwencyjnego „Bitwa o Drogę” informując, 

że Komisja Konkursowa wybrała do betonowania odcinek drogi Pace-Chojewo 1530m. 



Na ręce Radnego Pana Kadłubowskiego i Sołtysa wsi Chojewo Pani Joanny Kunickiej 

przekazał bon rekomendujący wykonanie tego odcina drogi z betonu. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy, w tym miejscu pogratulowała zwycięzcom pełnej 

mobilizacji i udziału w wyborach Prezydenckich.  

 

   Wójt Gminy dodał, że jest to dobry początek do wykonywania dróg z betonu na terenie 

gminy. 

 

Ad. 25 Zamknięcie obrad: 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska       

o godz. 1410 zamknęła obrady XIII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą  ”Pod 

Twoją Obronę...”  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                    Grażyna Płonowska   


